

المخيم الصيفي: مغامرة الآثار 2025

ARCHAEOLOGY ADVENTURE SUMMER CAMP 2025



اليوليو 25-21 الأسبوع الثاني WEEK 2 | اليوليو 18-14 الأسبوع الأول WEEK 1

مساءً 12:30 - صباحاً 8:30 الجمعة FRIDAY | مساءً 2:30 - صباحاً 8:30

متحف الشنديغة
AL SHINDAGHA MUSEUM

المخيم الصيفي: مغامرة الآثار 2025 ARCHAEOLOGY ADVENTURE SUMMER CAMP 2025

انضمّوا إلينا في رحلة مشوّقة تمتدّ لخمسّة أيام ويخوض خلالها الصغار من عمر 6 إلى 12 عاماً مغامرة الآثار الشيقّة! يعود مخيم مغامرة الآثار الصيفي بنسخته الجديدة، ليأخذ المشاركين إلى عالم ينبض بالاكشاف والإبداع والتجارب التفاعلية المشوّقة. يوماً بعد يوم، سيحصّد الصغار شارات المهارات والأختام بينما يواجهون تحديات مصمّمة لتنمّي فضولهم وتعزّز روح المغامرة لديهم.

سيحظى المشاركون بفرصة استكشاف ما وراء الكواليس خلال رحلة ميدانية إلى مختبر علماء الآثار في دار الترميم، حيث سيشاهد المشاركون كيفية الترميم والحفاظ على القطع الأثرية!

Join us for an exciting five-day journey where children aged 6–12 take part in an epic indoor adventure! The Archaeology Adventure Summer Camp is back with a brand-new edition—packed with discovery, creativity, and hands-on exploration. Each day, children will earn skill badges and stamps as they work through their different challenges.

Campers will step behind the scenes with an exclusive field trip to the Restoration House archaeologist's lab, where they'll witness real conservation work in action!



المخيم الصيفي: مغامرة الآثار 2025

ARCHAEOLOGY ADVENTURE SUMMER CAMP 2025

من خلال سلسلة من الورش التفاعلية، سيشارك الصغار في الأنشطة التالية:

- فك ألغاز ضمن تحدّي علم العظام الحيوانية
- تصميم نسخ من بعض القطع الأثرية ضمن ورشة صب المعادن
- رسم رموز أثرية ضمن ورشة النقوش الصخرية
- الكشف عن الرموز على الأختام الأسطوانية بطباعتها على الطين
- مغامرة البحث عن الكنز في أروقة المتحف



سيحصل المشاركون يومياً على شارات وأختام تُثبت تطوّرهم في كل نشاط وتحديّ.

مواعيد المخيم:

الإثنين - الخميس

8:30 صباحاً - 2:30 مساءً

الجمعة

8:30 صباحاً - 12:30 مساءً



سجّل اليوم!

Through a series of interactive workshops, children will:

- Solve puzzles in the Zooarchaeology Challenge
- Create replicas in a metal casting session
- Craft symbolic art in petroglyph making
- Unlock hidden patterns on cylinder seals by pressing them on clay
- Embark on a fun-packed museum scavenger hunt

Children will earn badges and stamps each day as they work through their different challenges.

Timings:

Monday – Thursday

8:30 am – 2:30 pm

Friday

8:30 am – 12:30 pm

Register today!



المخيم الصيفي: مغامرة الآثار 2025

ARCHAEOLOGY ADVENTURE SUMMER CAMP 2025

البرنامج اليومي DAILY PROGRAMME

اليوم الأول: بداية الرحلة الأثرية

سيشارك الصغار في ورش عمل تفاعلية تركز على تسجيل المواقع وإعداد الخرائط وتقنيات التنقيب داخل المباني. وفي نهاية اليوم، يعكس الصغار ما اكتشفوه، ويتلقون طوابع الإنجاز، ويضيفون مصطلحات جديدة إلى دفاترهم الميدانية.

اليوم الثاني: علم وفن الآثار

سيستكشف الصغار متحف ساروق الحديد، ويخوضون تحدي علم آثار الحيوان للتعرف إلى العظام وتحليلها، كما سيشاركون في أنشطة عملية لصب المعادن، حيث تُتاح لهم فرصة استكشاف أهمية هذه الممارسات القديمة في تاريخ دولة الإمارات.

اليوم الثالث: الرموز والبحث

سيكشف الصغار النقوش الصخرية القديمة ويحاولون فك رموزها، ثم يصنعون أعمالهم الفنية الخاصة على الصخور، ويختتمون اليوم بمغامرة البحث عن الكنز التي تُعزز روح التعاون وتنمي مهارات حل المشكلات.

Day 1: The Beginning of an Archaeological Journey

Children will take part in hands-on workshops focused on site recording, mapping, and indoor excavation techniques, ending the day by reflecting on their discoveries, receiving stamps, and adding glossary terms to their field notebooks.

Day 2: Art and Science of Archaeology

Children will explore Saruq Al Hadid Museum, take on the Zooarchaeology challenge to identify animal bones, and engage in hands-on metal casting activities that reveal the archaeological importance of these ancient practices in the UAE's history.

Day 3: Signs and Scavengers

Uncovering ancient petroglyphs and decoding their meanings, children will create their own rock art and end the day with a fun-filled scavenger hunt that promotes teamwork and strengthens problem-solving skills.



المخيم الصيفي: مغامرة الآثار 2025

ARCHAEOLOGY ADVENTURE SUMMER CAMP 2025

البرنامج اليومي DAILY PROGRAMME

اليوم الرابع: التوثيق والاكتشاف

يتعلّم الصغار من علماء الآثار أثناء عملهم في مختبر دار الترميم، حيث يطلعون على اكتشافات حقيقية ويتدرّبون على كيفية توثيقها ضمن ورشة عمل تفاعلية حول كتابة التقارير الأثرية من خلال تدوين ملاحظاتهم الميدانية والرسومات التخطيطية والمصطلحات المتخصصة بعلم الآثار.

اليوم الخامس: عرض الاكتشافات وختام مغامرة الآثار

احتفالاً بنهاية الرحلة الأثرية، يشارك الصغار في ورشة يطبعون خلالها أختامهم الأسطوانية الخاصة، ويعرضون مكتشفاتهم في قاعة "ملتقى التواصل"، ويقدمون نتائج انضمامهم في المخيم الصيفي أمام الحضور بكلّ فخر. تُختتم الفعالية بحفل تخرّج غامر يستلم المشاركون خلاله شهاداتهم ومجموعات أدواتهم وسط أجواء من الفرح والإنجاز.

Day 4: Discover and Document

Learning from archaeologists in action at the Restoration House lab, children will explore real discoveries and understand how to document their findings through a hands-on workshop on writing archaeological reports using field notes, sketches, and proper archeology terminology.

Day 5: Discovery Showcase: Archaeologists' Adventure Grand Finale

Celebrating the end of their archaeological journey, children will take part in a workshop where they roll their personalized cylinder seals, curate their findings for a special exhibition in the Community Hall, and proudly present their discoveries—culminating in a joyful graduation ceremony with certificates, toolkits, and a sense of accomplishment as young archaeologists.

